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З А П И С Н И К 

 

 36.  сједнице Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил (у даљњем тексту: 

Комисије), која је одржана 28.08.2006. године с почетком у 11,00 часова. 

Сједници Комисије присуствовали су: 

- Елмир Јахић, предсједавајући Комисије, 

- Тихомир Глигорић, други замјеник предсједавајућег Комисије  

- Сенија Капетановић, члан Комисије; 

- Влатка Комшић, члан Комисије, 

- Селим Бешлагић, члан Комисије, 

- Наџида Млаћо, члан Комисије,  

- Марија Перкановић, члан Комисије 

- Мухамед Алтић, члан Комисије. 

 

Одсуствовао је Мартин Рагуж, први замјеник предсједавајућег Комисије. 

Од гостију, сједници је присуствовао Мирсад Сиповић, посланик. 

 

За сједницу је усвојен слиједећи: 

Дневни ред: 

 

01. Усвајање записника 35. сједнице Комисије, 

02. Разматрање Резолуције предлагача посланика Мирсада Сиповића, иницирано 

закључком Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ број 01-50-1-

15-83/06 од 28.07.2006. године. 

03. Текућа питања 
  

 

 

Ад. – 1.  Усвајање записника 35. сједнице Комисије 

 

Отварајући прву тачку дневног реда, Елмир Јахић, предсједавајући Комисије отворио је 

расправу о записнику 35. сједнице Комисије.  

Није било расправе о записнику.  

Како није било расправе о записнику 35. сједнице Комисије, након гласања, предсједавајући 

Комисије је констатовао да је записник једногласно усвојен у оном облику како је и 

презентован.  

 

Ад. - 2.    Разматрање Резолуције предлагача посланика Мирсада Сиповића, иницирано 

закључком Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ број 01-50-1-15-83/06 

од 28.07.2006. године 



 

 

 

У оквиру ове  тачке дневног реда, након краћег увода предсједавајућег Комисије, ријеч је 

узео  г. Мирсад Сиповић, који је у широј елаборацији, указао на разлоге подношења своје 

Резолуције. Он је указао на чињеницу да су чланови Комисије упознати  са текстом 

Резолуције. Сматра да је њено образложење преопширно и да га треба мало прилагодити. Он 

сматра да би доношење Резолуције било корисно. Указује на обавезу свих политичких 

странака које партиципирају у Парламентарној скупштини је да раде по Уставу и важећим 

прописима. 

 

Предсједавајући Комисије, Елмир Јахић је потом дао Резолуцију на дискусију.  

 

Тихомир Глигорић је напоменуо да је Резолуција била на Уставно – правној комисији. 

Уставно-правнма комисија Представничког дома ПС БиХ је исту размотзрила, јер иако се 

Резолуција тиче људских права тиче се и уставног основа. Глигорић је потом истакао да би 

Комисија требала да подржи ову Резолуцију . Он сматра како би то било добро јер би 

обавезивало странке у провођењу изборног процеса. Глигорић сматра како би Резолуција 

попунила одређене празнине. 

 

Предсједавајући Комисије, Елмир Јахић је истакао да девет тачака Резолуције 

принципијелне су нарави. Јахић је нагласио да образложење не улази у Резолуцију те да 

прихвата текст Резолуције, али без образложења. Као кључну ствар, Јахић указује на 

недостатак Закона о политичким партијама  у нашем правном систему, те да је исти потребно 

донијети на нивоу БиХ. 

 

Мирсад Сиповић сматра да Резолуција без тачака 5 – 9 нема смисла, те да наши кадрови не 

могу потцјењивати међународне норме. Неопходно је потрудити се да наше институције 

поштују Оквирни  споразум за мир у БиХ (Дејтонски споразум), а његовим Анеxом ИИ 

одређене су норме за изборе у БиХ. Сматра да се резолуције доносе како би се лидери 

политичких странака дисциплиновали. У изборном поступку, сви људи требају бити 

равноправни, од кандидовања па даље. Резолуцијом Парламент сугерише да се примјењује 

члан 13 Европске конвенције о заштити људских права и основних слобода,  увијек када је 

прекршено људско право. Сиповић такође истиче да Резолуција попуњава недостатке новог 

Изборног закона, а она не би била функционална и потпуна без тачака 5 до 9. 

.  

 

Влатка Комшић је указала на то да је Централна Изборна Комисија БиХ најважнија 

институција за провођење избора. Она има право интервенције током цијелог изборног 

процеса.  

 

Марија Перкановић сматра да је све у Резолуцији прихватљиво. Она упозорава да се људи 

стално требају изграђивати. Указујући на чињенице из Резолуције, Перкановић закључује да 

је Изборна комисија пуно погријешила. За то требају чврсти аргументи. Перкановић сматра 

да је потебно донијети нови Закон о политичким партијама, са кодексом понашања. На крају, 

Перкановић је истакла да сматра да се Резолуција може подржати. 

 

Мухамед Алтић сматра да је Резолуција добро конципирана и заснована на међународном 

праву, али се није сагласио са многим стварима из Резолуције. Слаже се да се требају многа 

питања рјешавати. 

Он наглашава да је једно, то што је Сиповић поднио захтјев за кршење људских права, а 

Резолуција нешто сасвим друго. 

Тихомир Глигорић сматра да је нормално да колега покрене она питања која га тиште.  



 

 

Мирсад Сиповић истиче да је Закон о политичким партијама раније донесен, те да је он 

храбро рекао да има пропуста које треба исправити.  

 

 

Предсједавајући Комисије, Елмир Јахић наглашава како је нас задужио Парламент за 

разматрање Резолуције, а не Сиповић. Ми гледамо текст Резолуције до 9. тачке, а не њено 

образложење.  

 

 

Након дискусије приступило се гласању. Гласање за Резолуцију је било сљедеће:  ˝за˝ пет 

гласова,˝суздржан˝ један – Резолуција је усвојена, али не и њено образложење.  

 

 

 

Ад. - 3    Текућа питања 

 

3.1. Извјештај Омбудсмена за људска права 

 

У вези ове тачке, предсједавајући Комисије је указао на потребу изјашњења о Специјалном 

извјештају Омбудсмена за људска права БиХ, који се односи на дужину судских поступака. 

Није било расправе о извјештају. Како није било расправе о извјештају Омбудсмена, након 

гласања, предсједавајући Комисије је констатовао да је извјештај једногласно усвојен у оном 

облику како је и презентован.  

 

 

 

 

Завршавајући ову тачку дневног реда, Комисија је завршила  своју 36. сједницу. 

Сједница је завршена у 12 часова. 

 

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                  ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

 

         др. Зијад Хасић                                     Елмир Јахић с.р. 

 


